
1 
 

PROTOKÓŁ Nr XI/11 
Jedenastej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

 odbytej w dniu 26 października 2011 roku  
w sali widowiskowej Miejskiego Ośrodka Kultury w Jezioranach 

Początek obrad rozpoczęto o godz. 13.00 zakończono o godz. 15.30. 
 

Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  
serdecznie przywitał Pana Macieja Leszczyńskiego – Burmistrza Jezioran, Pana Władysława 
Daliga – Zastępcę Burmistrza, Panią Danutę Zawolską – Sekretarza Gminy, Panią Marię 
Compa – Skarbnika Gminy, wszystkich radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości  
na XI sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  
na sekretarza obrad powołał Radnego Krzysztofa Nachiło. 

Po czym Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach   
otworzył XI sesję Rady Miejskiej w Jezioranach oraz oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu, lista obecności sołtysów 
stanowi załącznik nr 13, lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 14. 

 
Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad XI sesji: 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o przedłożonej przez 

Burmistrza Jezioran informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2011 
roku. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
5. Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Biskupcu: 

1) powołanie komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów, 
2) przeprowadzenie wyborów, 
3) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Jezioranach, 
2) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Olsztyńskiego na wykonanie zadania 

inwestycyjnego pn. ,,Przebudowa drogi powiatowej Nr 1422N  
Bisztynek – Franknowo - Jeziorany etap I odcinek od km 8+400 do km 9+700”, 

3) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, zespołów 
wychowania przedszkolnego lub punktów przedszkolnych prowadzonych przez 
osoby fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego na terenie 
Gminy Jeziorany, 

4) zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
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5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata  
2011-2020. 

7. Przyjęcie protokołu X sesji. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są propozycje zmian do otrzymanego porządku obrad  
XI sesji Rady Miejskiej w Jezioranach? 

Propozycji zmian nie zgłoszono. 
W związku z powyższym przedstawiony  porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o przedłożonej  
przez Burmistrza Jezioran informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2011 
roku. 
Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy przedstawiła opinię Izby Obrachunkowej  
o przedłożonej przez Burmistrza Jezioran informacji o przebiegu wykonania budżetu  
za I półrocze 2011 roku, która stanowi załącznik nr 1  do protokołu.  
 
Ad. 3. Interpelacje i wnioski radnych. 
Nie było. 
 
Ad. 4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 
Pan Maciej – Leszczyński – Burmistrz Jezioran przedstawił sprawozdanie, które stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do sprawozdania? 
 
Pytań nie było. 
 
Ad. 5. Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Biskupcu: 
 
Pani Danuta Zawolska – Przewodnicząca zespołu ds. przedstawienia opinii o kandydatach 
na ławników przedstawiła opinię zespołu o zgłoszonym kandydacie na ławnika do Sądu 
Rejonowego w Biskupcu (załącznik nr 3 do protokołu). 
 

1) powołanie komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów, 
 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej 
spośród radnych, której skład wynosi trzy osoby. Zadaniem Komisji Skrutacyjnej będzie 
przeprowadzenie wyborów. 
 
Radna Ewa Maculewicz zgłosiła kandydaturę Radnego Krzysztofa Grabowskiego. 
Radny Krzysztof Grabowski wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Pan Przewodniczący zgłosił kandydaturę Radnej Anieli Gajdzis oraz Radnego Stanisława 
Kaweckiego. 
Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  
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Następnie przystąpiono do przegłosowania składu Komisji Skrutacyjnej. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych. 
Wynik głosowania: 14 głosów „za”, 1 głos ”wstrzymujący się”. 
 
W związku z powyższym została wybrana Komisja Skrutacyjna w składzie: 

1. Pani Aniela Gajdzis, 
2. Pan Krzysztof Grabowski, 
3. Pan Stanisław Kawecki. 

 
Po czym Komisja Skrutacyjna wybrała ze swojego grona Przewodniczącą Komisji  

Panią Anielę Gajdzis.  
 

2) przeprowadzenie wyborów, 
 

Przed przystąpieniem do wyborów Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Pani Aniela 
Gajdzis przedstawiła zasady głosowania w wyborach ławników: 
„Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata znaku „x” w kratce 
obok wyrazu „tak” opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce obok wyrazu 
„nie” opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata na ławnika.” 
Dodała, że jest jeden kandydat na ławnika Pan Bogusław Leszek Wierzbicki. 
 
Radna Aniela Gajdzis oraz  Radny Krzysztof Grabowski rozdali karty do głosowania. 
 
Następnie każdy radny oddał głos i wrzucił kastę do głosowania go do urny.  
 
Po ustaleniu przez członków Komisji Skrutacyjnej wyników głosowania Radna Aniela 
Gajdzis – Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej  
z wyboru kandydatów na ławników, który stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 
Ławnikiem do Sądu Rejonowego w Biskupcu został wybrany 11 głosami „za” Pan Bogusław 
Leszek Wierzbicki. 
 

3) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników. 
 

Następnie Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Jezioranach 
odczytała projekt uchwały w sprawie wyboru ławników. 
 
Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 

Rada w wyniku głosowania przy 15 głosach „za”  

podjęła uchwałę Nr XI/71/11 

w sprawie wyboru ławników 

stanowiącą załącznik nr 5  do protokołu 
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Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Jezioranach, 

 
Radny Andrzej Aptazy – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił stanowisko  
w sprawie skargi, które stanowi załącznik nr 6  do protokołu, uznające skargę na działalność  
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jezioranach, za nieuzasadnioną. 
 
Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały najdalej 
idący, mianowicie uznający skargę za nieuzasadnioną. 

Następnie przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania przy 15 głosach „za”  

podjęła uchwałę Nr XI/72/11 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego 
 Ośrodka Pomocy Społecznej w Jezioranach 

stanowiącą załącznik nr 7  do protokołu 

 
2) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Olsztyńskiego na wykonanie zadania 

inwestycyjnego pn. ,,Przebudowa drogi powiatowej Nr 1422N  
Bisztynek – Franknowo - Jeziorany etap I odcinek od km 8+400 do km 9+700”, 

 
Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 
 
Po czym odczytał projekt  uchwały. 

Następnie przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania przy 15 głosach „za” 

podjęła uchwałę Nr XI/73/11 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Olsztyńskiego na wykonanie 
zadania inwestycyjnego pn. ,,Przebudowa drogi powiatowej Nr 1422N  

Bisztynek – Franknowo - Jeziorany etap I odcinek od km 8+400 do km 9+700” 
stanowiącą załącznik nr 8  do protokołu 

 

 

 

 



5 
 

3) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, zespołów 
wychowania przedszkolnego lub punktów przedszkolnych prowadzonych przez osoby 
fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego na terenie Gminy 
Jeziorany, 

 
Pan Przewodniczący stwierdził, iż w związku z tym, że Radni otrzymali zmieniony projekt 
uchwały, poprosił Pana Piotra Szczyglaka – inspektora ds. oświaty o przedstawienie zmiany 
w projekcie uchwały. 
 
Pan Piotr Szczyglak – inspektor ds. oświaty  powiedział, że „przedstawiona uchwała była 
ciągle w obróbce, dzisiaj były jeszcze ostatnie konsultacje z radcą prawnym i Panią Skarbnik 
odnośnie zapisu w § 2 ust. 3, który brzmi: „wydatki bieżące określone w ust. 1 i 2 należy 
rozumieć wydatki ponoszone na jednego ucznia od 1 stycznia do 31 grudnia w przedszkolu 
publicznym w Jezioranach w roku poprzedzającym rok udzielenia dotacji.” 
W związku z tym, że powstała wątpliwość, czy mamy prawo odnieść się do roku mijającego 
uzyskaliśmy interpretację taką, że jednak nie. Działanie dotyczące wydatków bieżących  
nie ma prawa odnosić się do roku poprzedniego. W związku z powyższym zapisy  
w ust. 3 projektu uchwały są nieuzasadnione. Jeśli mamy zapisane w ust. 1: „75% ustalonych 
w budżecie Gminy Jeziorany wydatków bieżących ponoszonych w przedszkolach 
publicznych, prowadzonych przez Gminę Jeziorany w przeliczeniu na jednego ucznia”, to są 
to wydatki bieżące Jeśli jest to projekt budżetu na 2012 rok i tak są określone wydatki 
bieżące, to do tego odnosimy też ewentualne wypłaty w stosunku do podmiotów 
niepublicznych. Jeśli zachodzą zmiany w tym obrębie postępujemy również w ten sposób.” 
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy na podstawie projektu budżetu będą udzielane dotacje? 
 
Pan Piotr Szczyglak – inspektor ds. oświaty  odpowiedział, że tak, „na podstawie projektu 
budżetu i zmian, jakie będą w nim zachodziły, tak to musi być elastycznie uregulowane.” 
 
Radny Leszek Boczkowski powiedział, że jeśli będziemy mieli gest, to podniesiemy  
w projekcie budżetu albo w trakcie jego realizacji. 
 
Pan Władysław Daliga – Zastępca Burmistrza powiedział, że w załączniku nr 3 do uchwały 
jest kolumna „plus/minus”. 
„Mamy projekt budżetu na 2012 rok i  na styczeń przyznajemy pieniążki według tego 
projektu budżetu i obliczamy kwotę na jednego ucznia. Po sześciu miesiącach mamy do 30 
czerwca złożyć sprawozdanie i wówczas przedstawimy, jaką kwotę otrzymaliśmy, do kwoty 
jaka powinna być otrzymana, a zatem może nastąpić nadwyżka lub dopłata.” 
 
Pan Przewodniczący zapytał, co w sytuacji, gdy będzie nadwyżka, czy wtedy przedszkole ma 
oddać te środki? 
 
Pan Władysław Daliga – Zastępca Burmistrza odpowiedział, że te pieniążki są wtedy  
do zwrotu zgodnie z uchwałą. 
 
Radny Stanisław Kawecki – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  
i Spraw Społecznych powiedział, że po przeprowadzeniu wyjazdowego posiedzenia Komisji 
Oświaty i Budżetu do placówek oświatowych z terenu Gminy Jeziorany oraz późniejszych 
dyskusji, Komisja przedstawiła propozycję zmiany zapisu w uchwale, która miałaby polegać 
na wprowadzeniu dotacji z budżetu gminy na jednego ucznia w wysokości 50% wydatków 
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bieżących ponoszonych na jednego ucznia w przedszkolach publicznych prowadzonych przez 
Gminę Jeziorany. Powiedział, że wniosek Komisji wynika z tego, aby tego typu forma 
przedszkolna rozwijała się. „W przedszkolu mamy do dyspozycji dla dzieci psychologa, 
pedagoga, logopedę, specjalistę od gimnastyki korekcyjnej i od rytmiki. Mamy wyżywienie, 
lokal jest ładnie i estetycznie zrobiony. Jest to przedszkole wzorcowe. W przedszkolu dzieją 
się takie rzeczy, którym należałoby się przyglądać i powielać w innych placówkach 
przedszkolnych. Zależy nam na tym, żeby to przedszkole rozwijało się i miało nie tak jak 
kilka lat temu ośmioro czy dziesięcioro dzieci, ale coraz więcej. Obecnie w Przedszkolu jest 
25 dzieci. Może za rok albo za dwa będzie tam pięćdziesiątka dzieci. W przedszkolu są dzieci 
trzy czy czteroletnie, ale jest prowadzona także zerówka. Dlatego też Komisja wnioskuje o 
zmianę w projekcie uchwały dotacji z 40% na 50%.” 
 
Radna Aniela Gajdzis zapytała, czy gmina ma prawo w jakiejś formie skontrolować dotację? 
 
Pan Piotr Szczyglak – inspektor ds. oświaty  powiedział, że placówki mają obowiązek 
składania sprawozdań  i co miesięczne podawać liczbę uczniów. 
 
Radna Ewa Maculewicz powiedziała, że „za nieduże pieniądze mamy w fajny sposób, 
ciekawy, interesujący zrealizowane zadanie gminy. My jako Komisja Oświaty jesteśmy 
bardzo otwarci na takie alternatywne formy wychowania przedszkolnego. Każdy wie, że im 
bardziej dziecko zostanie obdarzone miłością i pasjami, to wyrośnie na lepszego obywatela. 
Za dwadzieścia lat być może rodziców będzie stać, żeby pokrywać w stu procentach czesne. 
Komisja z trzech powodów uważa, że warto zagłosować nad 50% dotacji:  
-wspierać przedsiębiorczość i wychowanie przedszkolne w takiej formie,  
- robimy to dla siebie samych, ale przede wszystkim dla dzieci, 
- warto wspierać takie inicjatywy.  
Są prywatne domy, gdzie mogłyby być takie punkty przedszkole, dla naszych wsi warto, żeby 
taką uchwałę podjąć.” 
 
Radna Romualda Szoka powiedziała, że Komisja Budżetu jest jak najbardziej  
za przekazywaniem dotacji, chce aby różne formy wychowania przedszkolnego służyły 
dzieciom i naszym mieszkańcom. Dodała, że Komisja nie chciałaby natomiast, ażeby 
zaistniała taka sytuacja, że ktoś utworzy punkt przedszkolny tylko po to, aby zarabiać a nie 
służyć naszym dzieciom. 
 
Radny Stanisław Kawecki stwierdził, że „powstanie przedszkola niepublicznego stwarza  
na naszym rynku mały element rywalizacji, ale druga rzecz jest to dobry interes dla gminy. 
Przedszkole uda się poprowadzić za 50% dotacji, gdzie jest bardzo przyzwoita opieka nad 
dziećmi. Przedszkole się rozwija i bardzo dobrze.” 
 
Następnie przystąpiono do przegłosowania autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, zespołów wychowania 
przedszkolnego lub punktów przedszkolnych prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne 
inne niż jednostka samorządu terytorialnego na terenie Gminy Jeziorany. 
Obecnych na sesji 15 radnych. 
Wynik głosowania:  11 głosów „za” i 4 głosy „wstrzymujące się”. 
W związku z powyższym autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta. 
 
Po czym Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 
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Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rada odczytała projekt  uchwały. 

Następnie przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania przy 11 głosy „za”, 4 „wstrzymujące się” 

podjęła uchwałę Nr XI/74/11 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 
zespołów wychowania przedszkolnego lub punktów przedszkolnych prowadzonych 

przez osoby fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego  
na terenie Gminy Jeziorany 

stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu 

 
4) zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 

 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr   
10 do protokołu. 
 
Po czym Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rady odczytała projekt  uchwały. 

Następnie przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 

Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”, 1 „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XI/75/11 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
stanowiącą załącznik nr 10 do protokołu 

 
5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata  

2011-2020. 
 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr   
11 do protokołu. 
 
Po czym Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rady odczytała projekt  uchwały. 

Następnie przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”, 1 „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XI/76/11 
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w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata  
2011-2020 

stanowiącą załącznik nr 11 do protokołu 

 
Ad. 7. Przyjęcie protokołu X sesji. 
 
Protokół z X sesji udostępniony był do wglądu w dniu sesji. 

Następnie przystąpiono do przegłosowania przyjęcia protokołu. 

W wyniku głosowania Rada przy 14 głosach „za” i  ‘”wstrzymującym się” przyjęła protokół  

z X sesji (15 radnych obecnych). 

 
Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
Nie było. 
 
Ad. 9. Wolne wnioski i zapytania. 
 

Pan Feliks Szyszka – Sołtys Sołectwa Potryty zapytał, kto ma nadzór nad pogotowiem 
ratunkowym w Jezioranach, ponieważ podczas interwencji w Potrytach ratownik wezwany  
do pacjenta nie posiadał odpowiednich lekarstw. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w żaden sposób nie ma wpływu na pracę pogotowia 
ratunkowego. 

Następnie Pan Feliks Szyszka – Sołtys Sołectwa Potryty zawnioskował o postawienie  
w miejscowości Potryty koszy na popiół. 

Pani Janina Dziubińska – Sołtys Sołectwa Studzianka zawnioskowała o doprowadzenie 
wody do miejscowości. Dodała, że w miejscowości jest tylko jedna studnia, która mieści się 
na posesji prywatnej. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że zadanie jest zapisane w budżecie. 500.000 zł wydaliśmy  
na odśnieżanie w minionym okresie zimowym. Nigdy nie możemy przewidzieć, jaka będzie 
zima i jak dużo będzie kosztowała gminę  

Pani Wiesława Zwierzchowska w imieniu mieszkańców Jezioran z ulic Asnyka i Rycerskiej 
zawnioskowała o rozebranie zabudowy śmietników na ul. Rycerskiej, gdyż przez to,  
że są zabudowane ulegają ciągłemu podpalaniu. Dodała, iż bardzo często mieszkańcy gaszą 
ogień w nocy.  Obecni na sesji mieszkańcy wskazanych ulic poprosili o jak najszybszą 
interwencję w tej sprawie, dopóki nie doszło do tragedii.   

Pan Bogusław Leszek Wierzbicki – sołtys Sołectwa Zerbuń oraz nowo wybrany ławnik  
do Sądu Rejonowego w Biskupcu podziękował za zaufanie i wybór. 

Radny Stanisław Kawecki podziękował za polbruk położony koło przystanku  
w miejscowości Żardeniki. 
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W związku z tym, że porządek obrad XI sesji Rady Miejskiej w Jezioranach został 
wyczerpany Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach zakończył obrady XI sesji 
dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 

 

        Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Miejskiej 

    Anna Gleszczyńska                                                              Zbigniew Czabrycki 

 


